

# Hovedbestyrelsesreferat

4. november 2020

## HB-referat nr. 11/2020

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 15. september 2020, kl. 10.00 – 16.00, på Teams**

### Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. TR-strukturen
4. OK21
5. Tillæg '20
6. Nyt domicil
7. Flytninger i Skatteforvaltningen
8. Flexible seating
9. Coronasituationen
10. Bordet rundt

### Deltagere:

|                         |                                 |
|-------------------------|---------------------------------|
| Jørn Rise               | Forbundsformand                 |
| Allan Christensen       | Næstformand                     |
| Bjarne H. Madsen        | Chefkredsen                     |
| Jan Magnusson           | DTS Valggruppe I                |
| Lene Höilund            | DTS Valggruppe II               |
| Kim Andersen            | DTS Valggruppe III              |
| Jens Norlund            | DTS Valggruppe IV               |
| Charlotte Rosdahl Schou | DTS Kreds I (Nord)              |
| Anita Illum             | DTS Kreds II (Syd)              |
| Henrik Møller           | DTS Kreds III (Øst)             |
| Niels Gyrsting          | DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.) |
| Marianne Nielsen        | Seniorkredsen                   |
| Ole Pedersen            | Redaktør                        |
| Anette Albrechtsen      | Faglig sekretær                 |
| Jan Nørner              | Faglig sekretær                 |

## 1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet, som blev afviklet på Teams på grund af coronasituationen og den aflyste tillidsrepræsentantkonference.

Der var afbud fra de faglige sekretærer Merete Keller Berdiin og Connie Mortensen.

## 2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 18. august 2020.

## 3. TR-strukturen

Redaktør Ole Pedersen orienterede om henvendelse fra Tine Todsén, som indtil nu har været tillidsrepræsentant valgt ved Valgenhed Horsens, men som flytter til den nye adresse i Fredericia primo oktober. Tine Todsén er villig til at stille op som tillidsrepræsentant for medlemmerne i Fredericia.

Ved Valgenhed Horsens fortsætter Tanja Gram-Pedersen som tillidsrepræsentant. Medlemstallet her giver fortsat mulighed for at vælge yderligere én tillidsrepræsentant, når Tine Todsén flytter. Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou orienterede om, at man er ved at undersøge mulighederne for valg af en ny tillidsrepræsentant i Horsens.

Formanden for Kreds III (Øst), Henrik Møller, orienterede om, at der har været kontakt med et af de kommende medlemmer på den nye adresse i Frederikssund, som vil være villig til at stille op som tillidsrepræsentant. Målet er et stiftende møde, når medlemmerne er flyttet dertil efter 1. oktober.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at der kan oprettes nye valgenheder i Fredericia og Frederikssund.**

**Tine Todsén bevarer sin status som tillidsrepræsentant i forbindelse med flytningen til Fredericia, indtil der kan afholdes valgmode eller stiftende generalforsamling i den nye valgenhed.**

## 4. OK21

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om forbundets krav, som nu er videresendt til Centralorganisationen CO10.

SKAF-sekretariatet har indkaldt forbundet til møde primært om forbundets specielle krav.

CO10 skal behandle kravene på et bestyrelsesmøde den 18. september.

CO10 godkender centralorganisationens samlede krav på et repræsentantskabsmøde den 3. november.

## 5. Tillæg '20

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede evalueringen af tillægsforhandlingerne i 2020 på baggrund af bidrag fra tillidsrepræsentanterne samt den centrale evaluering, som er gennemført mellem Administrations- og Servicestyrelsen og personaleorganisationerne.

Overordnet set er tillægsforhandlingerne gået godt på forbundets område – både processuelt og resultatmæssigt.

Bemærkningerne fra evalueringsrunden vil nu indgå i arbejdet forud for tillægsrunden i 2021.

Følgende elementer er primært blevet fremhævet i forbindelse med evalueringerne:

- Ønske om større ensartethed i lønlisters og anvendelsen heraf.
- Fysiske forhandlingsmøder er at foretrække.
- Ensretning omkring offentliggørelse af resultater.
- Tidsplaner – hvad kan der gøres også for at sikre, at tillæg kan udbetales i 1. halvår.
- GDPR-udfordringer i forbindelse med deling af oplysninger om løn og resultatet af forhandlingerne – både centralt og lokalt.
- Lederne bør klædes bedre på til håndtering af lønsamtalen under PULS – især nye ledere, som ikke har erfaring med det statslige forhandlingssystem.
- Behov for tilbagemelding fra lederen til den enkelte medarbejder omkring tillæg eller ej til den pågældende.
- Ønske om fælles regelsæt omkring bl.a. tillægsstørrelser og anvendelse af ”buffer”.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse omkring tillægsforhandlingerne og den gennemførte evaluering.

**Hovedbestyrelsen besluttede på den baggrund, at erfaringerne indgår i forbindelse med forberedelsen af processen for de kommende tillægsforhandlinger – herunder at processen søges startet op tidligere bl.a. med udarbejdelse af vejledninger, så det kan sikres, at forhandlingerne afsluttes i 1. halvår.**

## 6. Nyt domicil

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om forhandlingerne med Kløvern, som ejer Codanhus, omkring et fremtidigt lejemål, som kan danne fælles ramme om Politiforbundets og Dansk Told & Skatteforbunds sekretariater og tillige rumme Tjenestemændenes Låneforening og Politiets Sprogforbund.

Der foreligger endnu ikke færdigforhandlet udkast til en lejekontrakt. På baggrund af de foreløbige forhandlinger vurderes det dog, at forbundet vil få en øget huslejudgift ved flytning fra Jernbanegade til Codanhus på ca. 1 mio. kr. over den kommende kongresperiode. Dette skal dog sammenholdes med, at der vil blive tale om væsentligt bedre faciliteter i Codanhus – ikke mindst i forbindelse med mødeafholdelse.

Hovedbestyrelsen drøftede lokaliseringen i Codanhus – herunder lejenniveauet i forhold til det aktuelle i Jernbanegade samt det tidligere omkostningsniveau i ejendommen på Hjalmar Brantings Plads, som var mere sammenligneligt med niveauet i Codanhus.

Baggrunden for et tættere samarbejde med Politiforbundet omkring lokalisering af sekretariaterne har ud over bedre lokaleforhold også været muligheden for at etablere erfaringsudveksling samt på sigt et samarbejde omkring fællesfunktioner og løsning af konkrete opgaver.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at endelig stillingtagen til ny lokalisering af sekretariatet afventer udkast til lejekontrakt for Codanhus – samt at de økonomiske konsekvenser i givet fald indarbejdes i et ændringsforslag til budgettet for den kommende kongresperiode til behandling på kongressen i oktober.**

## 7. Flytninger i Skatteforvaltningen

Forbundsformand Jørn Rise gav en aktuel orientering om lokaliseringen i Skatteforvaltningen – herunder flytteplaner i forbindelse med de nye adresser i Fredericia og Frederikssund.

Jørn Rise henviste i den forbindelse til, at Skatteforvaltningen generelt bør få fastlagt nogle nye måltal for de enkelte adresser i lyset af tilførslen af nye medarbejdere – fremfor at arbejde videre på grundlag af de gamle måltal.

Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af lokalisering og forflytninger – herunder nogle konkrete flytninger af medlemmer, som har givet anledning til henvendelser til forbundet og dialog med Skatteforvaltningen.

I den forbindelse drøftede hovedbestyrelsen bl.a. muligheden for fastholdelsestillæg til flytteramte medarbejdere i forbindelse med bemanning af nye adresser. I modsætning til den store flytterunde i forbindelse med etablering af Skatteforvaltningen er der denne gang ikke afsat en særlig pulje.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsætter linjen med at forsøge at hjælpe de medlemmer, der kommer i klemme i forbindelse med forflytninger i Skatteforvaltningen.**

**Forbundet vil i den forbindelse bl.a. gå i dialog med Skatteforvaltningen omkring muligheden for seniorordninger samt at der afsættes midler til fastholdelsestillæg i forbindelse med interne rokeringer ved etablering af de nye centre, samt at tillidsrepræsentanterne også får indstillingsret i forbindelse disse mulige fastholdelsestillæg.**

## **8. Flexible seating**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om anvendelsen af flexible seating i Skatteforvaltningen. Modellen anvendes af Udviklings- og Forenklingsstyrelsen på Osvald Helmut's Vej, og der er pilotprojekter på adresserne i Copenhagen Towers og Slet Parkvej i Aarhus.

Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af forbundets holdning til anvendelse af flexible seating, som giver en række udfordringer for medlemmerne af praktisk og arbejdsmiljømæssig karakter.

Generelt ønsker Dansk Told & Skatteforbund mere fleksibilitet omkring anvendelse af f.eks. HAP, og som en konsekvens af det, kan der måske ligge en udfordring i helt og holdent at være modstander af flexible seating. Men hovedbestyrelsen appellerer til, at der også omkring kontorarbejdspladserne findes løsninger, der bygger på størst mulig fleksibilitet og hensyn til den enkelte og de arbejdsopgaver, der skal løses.

Adgang til faste HAP-dage for dem, der ønsker det, kan netop være med til at fordele kontorarbejdspladserne på en måde, så andre, der har behov for det, kan have en fast plads.

Anvendelsen af virtuelle arbejdspladser i Skatteforvaltningen vil blive et tema for drøftelser mellem ledelsen og personaleorganisationerne. Forbundet skal i den forbindelse opfordre til, at der gives ledelsesrum til den enkelte leder, så det bliver muligt at indgå individuelle aftaler, der baserer sig på frivillighed, og som tager udgangspunkt i den enkeltes forhold og ønsker.

## **9. Coronasituationen**

Forbundsformand Jørn Rise gav en status på den aktuelle situation – herunder baggrunden for at aflyse den tillidsrepræsentantkonference, der skulle have været afholdt i Odense den 15. og 16. september. Målet er at afholde en ny konference, når der er mulighed for det.

Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af coronasituationen, som har betydet, at medarbejderne ved en række adresser igen som udgangspunkt er sendt på hjemmearbejde.

Hovedbestyrelsen efterlyste i den forbindelse bl.a., at medarbejderne ved adresser, der rummer flere styrelser, behandles ens – og at udmeldinger sker på koncernintra og ikke fra de enkelte styrelser.

Forbundet vil rejse nogle konkrete spørgsmål omkring håndtering af hjemmearbejde på baggrund af coronasituationen overfor direktøren for Administrations- og Servicestyrelsen.

Hovedbestyrelsen drøftede også mulighederne for afvikling af Dansk Told & Skatteforbunds kongres den 20. og 21. oktober i Nyborg som planlagt – herunder hvordan kongressen kan afvikles på betryggende vis.

Udgangspunktet er fortsat afvikling af en fysisk kongres under en eller anden form – eventuelt kombineret med en virtuel adgang til at deltage for de delegerede, som ikke ønsker at møde op fysisk.

## 10. Bordet rundt

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende emner:

- Møde i Kontaktudvalget mellem departementschefen og formændene for personaleorganisationerne.
- Repræsentantskabsmøde i CO10 den 3. november 2020, hvor det primært er kravene til OK21, der er på dagsordenen. Jørn Rise indstillede, at Henrik Møller afløser Niels Gyrsting som repræsentant, hvilket hovedbestyrelsen tilsluttede sig.
- Til det kommende bestyrelsesmøde i CO10 er der indstilling om, at centralorganisationen betaler halvdelen af sagsomkostningerne vedrørende sager mod Skatteforvaltningen omkring forflytninger, mod at forbundet betaler den anden halvdel, hvilket hovedbestyrelsen tilsluttede sig.
- Forbundets næstformand Allan Christensen vil blive indstillet til valg til hovedbestyrelsen for FTFa.
- Henvendelse vedrørende muligheder for medlemsfordele gennem Pluskortet. Jørn Rise undersøger nærmere.
- Arbejdernuseet ønsker tilskud på 1 kr. pr. medlem. Hovedbestyrelsen bekræftede, at forbundet ikke yder økonomisk tilskud til Arbejdernuseet.
- Henvendelse fra Linda Severinsen, som udtrykker bekymring omkring fællesskabsfølelsen i forbindelse med coronahjemsendelse. Der efterlyses derfor forslag til, hvordan fællesskabsfølelsen kan højnes i den aktuelle situation.

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Kredsen har afholdt repræsentantskabsmøde på Teams, hvor formanden og næstformanden blev genvalgt.

- Forslag fra medlem om valgfrihed for fagkonsulenter med hensyn til årsnorm.
- Faglige emner fra den aflyste tillidsrepræsentantkonference bør evt. tages op på kongressen eller på Teams-møde.
- Opfordring til, at formand og næstformand samt repræsentanter fra sekretariatet afholder Teams-møde med tillidsrepræsentanterne en gang i kvartalet om seneste nyt.

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Der har været afholdt kredsseminar, hvor der bl.a. har været drøftet sygesamtaler og sygefravær.
- Der er pladsproblemer i lokalerne i Haderslev.

Formanden for Kreds III (Øst), Henrik Møller, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Der skal gennemføres en fusion af kredsen med Kreds IV (Hovedstaden m.v.), som foreslås at ske ved en ændring af vedtægterne for Kreds III (Øst), som behandles på et repræsentantskabsmøde på Teams den 28. september.
- Forslag om mulighed for ladestandere på parkeringspladsen i Maribo.
- Efterlyste status på muligheden for handel i Skatteforvaltningens kantiner.  
Jørn Rise oplyste, at punktet er rejst overfor Administrations- og Servicestyrelsen, og at der afventer en tilbagemelding herfra.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, som også er formand for forbundets arbejdsmiljøudvalg, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Mange medlemmer er frustrerede over, at de igen er sendt på hjemmearbejde.
- Arbejdsmiljøudvalget har afholdt møde forud for møde i Skatteforvaltningens Hovedarbejdsmiljøudvalg, hvor arbejdet med den nye personalepolitik var et emne.
- Næste møde i FH's arbejdsmiljøudvalg er den 27. oktober, hvor Niels Gyrsting er fratrådt som hovedbestyrelsesmedlem.  
Jørn Rise afklarer i CO10, at forbundet fortsat råder over mandattet – og indstillede, at pladsen overtages af næstformand Allan Christensen, hvilket hovedbestyrelsen kunne tilslutte sig.

Formanden for Seniorkredsen, Marianne Nielsen, orienterede om Seniorforeningens generalforsamling, hvor der bl.a. var nyvalg af Anette Prusse Jensen som suppleant for bestyrelsen.

Seniorforeningen ser på forslag til, hvordan kredsen stadig kan være udgiftsneutral i relation til Dansk Told & Skatteforbund.

Kredsen bad forbundsformand Jørn Rise kontakte Administrations- og Servicestyrelsen omkring mulighederne for, at de lokale seniorklubber kan afholde møder på Skatteforvaltningens adresser i lyset af coronasituationen.

Formanden for Chefkredsen, Bjarne Madsen, orienterede om Chefkredsens generalforsamling, hvor der bl.a. var fokus på lederaspirantforløbet, som kredsen gerne vil samarbejde med Skatteforvaltningen om en styrkelse af.

Repræsentanten for Valggruppe I, Jan Magnusson, orienterede bl.a. om opslag af funktionslederstilling til ledelsesstøtte i ”Små og Mellemstore Selskaber”.

Repræsentanten for Valggruppe II, Lene Höilund, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Status på driften i Gældsstyrelsen.
- Erfaringerne på baggrund af coronahjemsendelse.
- Fortsat fokus på sygefraværet, som er dalet drastisk.
- Arbejdet med Gældsstyrelsens kompetencestrategi.
- Rekruttering og onboarding i Gældsstyrelsen – DTS arbejder bl.a. på at få mulighed for at introducere sig for de nye kolleger.
- Gældsstyrelsens KontaktCenter går i luften 1. oktober med samling af telefonopgaven i Tønder og Roskilde.
- Der etableres tre nye kontorer i Stab, Produktion og Styring.
- Opfølgning på kulturmåling i Gældsstyrelsen bl.a. på baggrund af nyansættelser.
- Vurderingsstyrelsen har fået ny direktør.
- Planlagte temadage er aflyst på grund af corona.
- Der er ikke mange af forbundets medlemmer, der søger job i Vurderingsstyrelsen.
- Min A-kasse afholder delegeretmøde, bl.a. med valg af ny formand og ændring af vedtægter. Jan Erik Dahl og Frank Thor er delegerede.
- Min A-kasse vil gerne ud og informere medlemmerne bl.a. om skrivning af CV og ansøgninger.

Repræsentanten for Valggruppe III, Kim Andersen, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Møde i Toldstyrelsens samarbejdsudvalg.
- Kolleger udlånes til Udviklings- og Forenklingsstyrelsen til opgaver vedrørende EUTK.
- Der har været ydet hjælp til sortering af historiske genstande, som skal henholdsvis til Told- og Skattemuseet og til udstilling på Toldstyrelsens adresser.



Repræsentanten for Valggruppe IV, Jens Norlund, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Niels Godtfredsen er konstitueret som direktør for Udviklings- og Forenklingsstyrelsen.
- Der arbejdes fortsat på at få valgt en tillidsrepræsentant i Administrations- og Servicestyrelsen.
- I såvel Udviklings- og Forenklingsstyrelsen som i Administrations- og Servicestyrelsen er langt hovedparten tilfredse med at arbejde hjemmefra.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om samarbejde med Skattestyrelsen i Frederikssund omkring stillingsopslag.

Næstformand Allan Christensen orienterede om henvendelse vedrørende få parkeringspladser ved den nye adresse i Frederikssund. Henvendelsen er sendt videre til Skattestyrelsen, og der afventes svar herfra.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**

**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 10. november 2020**

Jørn Rise

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Henrik Møller

Kim Andersen

Bjarne H. Madsen

Marianne Nielsen